
Iz Ljubljane. ( D a l j e . ) Blagajnik g. nadučitelj Kernc je izkazal 2730 gld. prebitka. 
Popotnikov urednik gosp. Nerat poroča o zveznem glasilu ter izjavi, da „ Popotnik" 

financijelno in duševno napreduje. Plačujočih naročnikov ima 600, med katerimi je pa še 
mnogo tacih, ki glede rednpga vplačevanja niso zadostili svoji dolžnosti.*) 

Doneski posameznih društev ostanejo neizpremenjeni. Ko se je določil vspored za 
glavni zbor, pričela se je pevska vaja za koncert in po vaji so pa zborovali: 1. sekcija 
za mladinske spise, 2. Slomšekov odsek in 3. sekcija za šolsko vrtnarstvo. 

O mladinskih spisih je poročal g. Janko Leban jako stvarno in zanimivo, za kar 
je žel laskavo zahvalo udeležnikov. Pri tej priliki je g. Černej priporočal, da naj bode 
javna kritika sicer pravična, a mila in nikakor ne sme biti zbadljiva, ker se s pretirano 
kritiko odganjajo mlajši sotrudniki v tej stroki. Tudi priporoča, da bi se rokopisi pošiljali 
v oceno temu odboru, kateri bi ali z dovoljenjem pisateljevim sam dotični spis uredil ali 
pa bi mu zaupno nasvetoval potrebne premembe oziroma popravke. Takim načinom bi 
se gotovo le stvari sami koristilo in število pisateljev bi rastlo. Ob tej priliki je g. Gra

dišnik naznanil, da je urednik Soče g. A. Gabršček voljan prevzeti izdajo tacih mladinskih 
spisov v vezanih mesečnih zvezkih po najnižji ceni, če se mu le poda potrebni materijah 

O delovanji Slomšekovega odseka je poročal za odsotnega g. ravnatelja Schreinerja 
g. Nerat ter nas radostno presenečil, da bo ta odsek izdal že tekom leta 1894/5. dva 
zvezka in sicer jeden zvezek za mladino in jeden zvezek za odrasle. Mladini bode spisal 
g. Praprotnik „Slomšekov životopis" in odraslim pa se bodo podale v 11. zvezku Slom

šekove pesmi. Tema zvezkoma bosta pa v kratkem sledila še III. zvezek „Slomšekovi 
spisi za mladino" in IV. zvezek Slomšek kot pedagog iz peresa g. ravnatelja Schreinerja. 

Društveni vestnik. 

*J To je epedemična bolezen menda vseh slovenskih časopisov, katero zatret i jele 
mogoče, če vsi listi to bolezen povzročajoči „bacillus" — „na upanje dajati" — odslove. 
S to razvado naraščajo upravniški troški in ves dobiček, mesto da bi se vporabljal v bla
godejne namene, da se tiskarnam in pošti. Konec leta pa zapoje blagajnik Jeremijado" 
na potrtih nadah, ki jih je imel začetkom leta in koje tužni, tužni sklep je deficit, kateri 
se mu leto za letom kot grozno strašilo prikazuje na Silvestrov večer. Opomba poročevalčeva. 



Troške za izdajo navedenih zvezkov bode odbor sproti pokrival s pomočjo prispevka, ki 
ga je v ta namen darovalo »Ptujsko učiteljsko društvo". Ostanek tega podjetja se bo pa 
porabil kot nagrado pisateljem mladinskih spisov. 

O sekciji za šolsko vrtnarstvo je poročal g. prof. Koprivnik. Temeljitemu poročilu 
osobito o trtoreji so navzočni pazno sledili. 

Banket je bil jako sijajen in živahen. Udeležilo se ga je mnogo č. g. duhovnikov 
med njimi tudi državni in deželni poslanec č. g. dr. Ant. Gregorčič in deželni poslanec 
č. g. župnik Grča. 

Ob */« 5. uri popoludne otvoril je g. predsednik Ribnikar zborovanje s prisrčnim 
pozdravom na navzočne od vseh krajev Slovenije došle skupščinarje ter je sklenil svoj 
duhovit nagovor s pozivom, da zakličemo trikrat „Slava!" presvetlemu cesarju Frančišku 
Jožefu L, kar se je samo ob sebi umevno z navdušenjem zvršilo in tudi vsprejel predlog 
g. Juga, da se brzojavnim potom pošlje cesarju izraz naše globoke udanosti in pokorščine 
do presvetlega cesarja in habsburške rodovine. 

Potem je g. predsednik pozdravil še posebno nekatere goste ter je predstavil vlad

nega komisarja g. barona VVinklerja, kateri je imenom vlade želel današnjemu zborovanju 
lepih vspehov v prid ljudski šoli. — Imenom krajnega odbora pa je zborovalce pozdravil 
g. nadučitelj Jug. 

Gospod ces. svetnik Vodopivec pa je pozdravil skupščino imenom „ Goriške čitalnice" 
in je povabil zborovalce h koncertu, prirejenemu njim v čast. 

Po teh pozdravih, ki so se vsi z dobro ali slavaklici vsprejeli, sledilo je poročilo 
gg. Medvedščeka in Nerata „0 preosnovi učnih knjig za slovenske ljudske šole". Po daljši 
debati vsprejele so se predlagane teze ter izročile upravnemu odboru z naročilom, da jih 
reši v smislu poročevalcev. 

Ko se odobre predlogi, da se upelje Lavtarjeva računica, preskrbe potem višje šolske 
oblasti slovenski zemljevidi in da se nabira za ustanove učiteljskih sirot, zaključi prvo

mestnik zborovanje s zahvalo poročevalcem, gostom in vsem poslušalcem. 
Ker se je svoječasno zavezni poročevalec g. — sky. v „Slov. Narodu" najbrže ve

dpma blagovolil ob ljubljansko učiteljstvo počohati, češ, da je pri zveznem zborovanji na

štel le jednega zastopnika ^Slovenskega učiteljskega društva", naj mu to pojasnim, da so 
imenovano društvo zastopali t r i j e odposlanci in sicer d v a iz Ljubljane in j e d e n iz lju

bljanske okolice. Navedeno število vender ni tako majhno, če pomislimo, da je s Kranj

skega sploh prišlo v Gorico le 16 d e l e g a t o v , med katerimi je bilo pet zveznih odbor

nikov! To v blagohotno na znanje onemu, ki se je nalašč zmotil. Alojzij Kecelj. 


